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ročník - XXIII, číslo 2 - červen 2020

Slovo starosty

Vážení spoluobčané,
události posledních měsíců se dotkly každého z  nás, někoho více 

a někoho méně. Je mi nesmírně líto, že v důsledku koronavirové pande-
mie ukončil v našem městě svoji praxi zubní lékař MUDr. Petr Kříž. Rád 
bych mu také tímto způsobem veřejně poděkoval za jeho dlouholetou 
činnost v našem městě.

Nedostatek zubních lékařů je v  současné době celorepublikovým 
problémem, se kterým se potýká mnoho měst a  jejich občanů a který 
vyžaduje komplexní systémové řešení. Není v  silách ani možnostech 
žádné obce v republice zajišťovat dostatek lékařů – zde jednoznačně se-
lhal stát. Řešení tohoto problému je na ministerstvu zdravotnictví a na 
zdravotních pojišťovnách.

Možnosti města jsou v této oblasti velmi omezené. Jsme připraveni 
zajistit pro lékaře byt nebo pozemek na stavbu rodinného domu, nabí-

zíme přípravu prostor pro zubní ordinaci a spolupráci při její přípravě 
a vybavení. Na specializovaných odborných portálech je zveřejněna in-
formace o možnosti přenechání ordinace v Morkovicích-Slížanech.

Je mi jasné, že mnoho z Vás již nyní komplikovaně a často neúspěš-
ně hledá nového zubního lékaře.  Povinnost pomoci mají především 
zdravotní pojišťovny. Ty sice poskytnou seznam smluvních stomatolo-
gů, ale často jde o  formální krok, kde se dopředu ví, že většina v  se-
znamu uvedených lékařů již další pacienty nepřijímá. Nicméně platí, 
že každá zdravotní pojišťovna je povinna zajistit pokrytí do 35 minut 
dojezdové vzdálenosti.

Vážení občané, nebude jednoduché do budoucna vyřešit nedostatek 
zubních lékařů u nás. Za město slibuji, že učiníme vše, co je v našich 
omezených možnostech, aby se tento problém řešil. 
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany č. 10
konaného dne 25.5.2020 v 17.00 hod. 

ve velkém sále sokolovny v Morkovicích

I. Při zahájení bylo přítomno 15 členů  městského zastupitelstva

Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 9 byl schválen jednomyslně.
Návrhová komise: MUDr. Chvátalová, Mgr. Pešáková
Ověřovatelé zápisu: Mgr. Albrechtová, P. Jablunka

Program: 
1. Zpráva o plnění usnesení
2. Zpráva o činnosti rady města
3. Změna jednacího řádu zastupitelstva
4. Změna zřizovací listiny Technických služeb města Morkovice-Slížany p.o. 
5. Rozpočtové opatření č.4
6. Změna směrnice na poskytování dotací po změně vlastníka nemovitosti
7. Majetkoprávní úkony
8. Úvěr ZŠ Morkovice – ručitelský závazek
Program byl schválen jednomyslně.

II. Projednávání programu
1. Zpráva o plnění usnesení 
- Dotace na opravu nemovitosti č.p. 632 na ulici 1. máje po změně vlastníka. 
Smlouva byla podepsána.
- Koupě pozemku p.č. 306/10 o výměře 9 m2 od Agrodružstva Morkovice za 
50 Kč/m2. Kupní smlouva byla   uzavřena a byl proveden zápis do katastru 
nemovitostí.
- Darování pozemku p.č. 1786/14 o výměře 6000 m2 v k.ú. Morkovice Hasič-
skému záchrannému sboru Zlínského kraje. Smlouva byla podepsána a zaslá-
na ke schválení na ministerstvo fi nancí.
- Investiční záměr města na akci pod názvem „Město Morkovice – Slížany Sta-
vební úpravy ZŠ Morkovice 2020. Na tuto akci nebyla schválena dotace.
- Investiční záměr na akci pod názvem „Město Morkovice – Slížany, oprava 
střechy bytový dům č.p. 182. Je požádáno o dotaci.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o plnění usne-
sení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

2. Zpráva o činnosti rady města od 14.2.2020 do 4.5.2020
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou zveřejně-
ny na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o činnosti rady 
města za období od 14.2.2020 do 4.5.2020.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

3. Změna jednacího řádu zastupitelstva  
Byl podán návrh na stažení tohoto bodu programu z projednávání.
Hlasování. Schváleno jednomyslně.

4. Změna zřizovací listiny Technických služeb města Morkovice-Slížany p.o. 
příloha č.1
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje změnu zřizovací listiny Tech-
nických služeb města Morkovice-Slížany p.o. dle přílohy č.1.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

5. Rozpočtové opatření č. 4 – příloha č. 2
J. Vinklárek -  Jaké roční příjmy jsou po všech rozpočtových změnách aktuál-
ní? Původní rozpočet počítal s příjmy 62 mil. Kč v roce 2020.
Odpověď– Příjmy klesnou o cca 2,5 mil. Kč.
J. Vinklárek – Má město uzavřenou smlouvu na snížení stočného s VAKem po 
realizaci projektu „Dešťovka“?
Odpověď – Nemá, jelikož není kolaudace díla. Bude v nejbližších dnech a ná-
sledně kontaktujeme VAK.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 4 

dle přílohy č.2
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 14 členů městského zastupitelstva. MUDr. 
Chvátalová se zdržela hlasování.

6. Změna Směrnice na poskytování dotace z rozpočtu města Morkovice – Slí-
žany na opravy nemovitostí po změně vlastníka nemovitosti nebo na odstra-
nění stávající nemovitosti a následné výstavby rodinného domu na uvolněném 
pozemku schválené dne 24.2.2020  usnesením č.9/09/20.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Směrnici na poskytování do-
tace z rozpočtu města Morkovice – Slížany na odstranění stávající nemovitosti 
ve znění dle přílohy č.3.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7. Majetkoprávní úkony:  
7 a) Nabytí pozemků, a to p.č. 1395/6, ostatní plocha, p.č. 1395/22 ostatní plo-
cha, p.č. 1395/36 ostatní plocha, p.č. 1395/69 ostatní plocha. , p.č. 1843/1 a p.č. 
1843/3 ostatní plocha v  k.ú. Morkovice do vlastnictví města s  omezujícími 
podmínkami vyplývajícími ze smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického 
práva k nemovité věci. Pozemky v polích okolo Pančochy.  
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje nabytí pozemků, a  to p.č. 
1395/6, ostatní plocha o výměře 5m2, p.č. 1395/22 ostatní plocha o výměře 
22m2, p.č. 1395/36 ostatní plocha o výměře 20m2, p.č. 1395/69 ostatní plocha 
o výměře 20m2, p.č. 1843/1 ostatní plocha o výměře 179m2a p.č. 1843/3 ostatní 
plocha o výměře 44m2 vše v k.ú. Morkovice do vlastnictví města s omezujícími 
podmínkami vyplývajícími ze smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického 
práva k nemovité věci od ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých, dle přílohy č.4.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7  b)  Bezúplatný převod pozemku od  ČR - Úřad pro zastupování státu ve 
věcech majetkových, a  to  p.č. 1021/27, ostatní plocha, ostatní komunikace 
o výměře 55m2 , o velikosti id. 2/3 v k.ú. Morkovice. Pozemek u polní cesty na 
Prasklice – „Ořechovka“.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný převod pozemku 
od  ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, a to  p.č. 1021/27, 
ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 55m2 , o velikosti id. 2/3 v k.ú. 
Morkovice.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7 c) Prodej id. 1/10 pozemku p.č. 1256 orná půda o výměře 2017m2 a id. 1/10 
pozemku p.č. 1366 orná půda o výměře 1208 m2 v k.ú. Pornice.  Pozemky 
v lánu pole nad Pornicemi pod letištěm.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej id. 1/10 pozemku p.č. 
1256 orná půda o výměře 2017m2 a id. 1/10 pozemku p.č. 1366 orná půda 
o výměře 1208 m2 v k.ú. Pornice , České kongregaci sester dominikánek, Veve-
ří 469/27, 602 00 Brno  za dohodnutou cenu 7000 Kč. 
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7 d) Prodej pozemku p.č. 727/2 orná půda o výměře 149 m2 v k.ú. Morkovice 
zahrádky za bytovým domem č.p.581 v Morkovicích.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 727/2 
orná půda o  výměře 149 m2 v  k.ú. Morkovice vlastníkům bytového domu 
č.p.581 a to v podílu 365/2207 SJM Vlastimilu Blešovi a Blešové Zdeňce, 1.máje 
581, Morkovice-Slížany, v  podílu 747/4414 Dostalíkové Marcele, Koválovice 
u Tištína 76, Koválovice-Osíčany, v podílu 365/2207 Hanákové Aleně, 1.máje 
581, Morkovice-Slížany, v podílu 747/4414 Radku Holubovi, 1.máje 581, Mor-
kovice-Slížany, v podílu 365/2207 Vladimíru Jablunkovi, Olejna 766, Morko-
vice-Slížany a v podílu 365/2207 SJM Františku Vrbovi a Vrbové Vladimíře, 
1.máje 581, Morkovice-Slížany za dohodnutou cenu 50,-Kč/m2. 
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
7 e) Prodej pozemku parc.č. 1814/99 orná půda o výměře 797m2 za  450 Kč/m2 
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bez DPH v  k.ú. Morkovice  pozemek na stavbu RD - ul. Záhumenice.                                                      
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku parc.č. 
1814/99 orná půda o výměře 797m2   k.ú. Morkovice  za 450 Kč/m2  bez DPH   
Petru Štolfovi a Adrianě Handlové, Cimburk 249, 768 33 Morkovice.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.                                                                                      

8. Úvěr ZŠ Morkovice – ručitelský závazek
K překlenutí fi nancování ex post z programu IROP si ZŠ Morkovice bere úvěr 

ve výši 4 187 000 Kč na fi nancování projektu „Výstavba a modernizace odbor-
ných učeben“. Město jako zřizovatel má být jako ručitel za poskytnutý úvěr.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje ručitelský závazek za úvěr ZŠ 
Morkovice ve výši 4 187 000 Kč na fi nancování projektu „Výstavba a moderni-
zace odborných učeben“.
Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

Zasedání skončeno v 18:20 hod

ZUŠ v Morkovicích

Zdravím všechny čtenáře tohoto čísla zpravodaje. Kdybych měl 
shrnout letošní školní rok, tak byl oproti ostatním, výrazně odlišný. 
Mnozí pamatujeme chřipkové prázdniny, mnozí i uhelné prázdniny… 
Ale omezení, které jsme zažili všichni nyní, nečekal asi nikdo z nás. 
A tak i my na základní umělecké škole jsme se museli s touto nečeka-
nou událostí nějakým způsobem vypořádat. Že budeme učit žáky na 
dálku a oni budou sedět u sebe v pokojíčku a „čučet“ do počítače či 
mobilu a navíc hrát na hudební nástroj… Asi by mě ani ve snu nena-
padlo. Ovšem nějak jsme se s tím popasovali. A z řeči žáků bylo do-
konce i slyšet, že se těšili do školy. Krásné… 
Tak trochu každý z nás si uvědomil hodnotu 
všedních dní. Zkrátka vše zlé je k  něčemu 
dobré. Bohužel nám tak ale odpadla celá 
řada vystoupení či účastí na veřejných ak-
cích, kde jsme se mohli vidět nebo slyšet. 
Určitě se vše uklidní a  my se zase společně 
v novém školním roce na nějakém vystoupe-
ní ve zdraví sejdeme. 

Hezké a  poklidné léto! Se srdečným po-
zdravem Vojtěch Ludík

PS: protože ve zpravodaji nebyla dlouho 
žádná křížovka, tak jednu tematickou přiklá-
dám

1. Hluboký mužský hlas
2. Co jediné je dřevěné na saxofonu
3. Co se pokládá na rty při hře na žesťové nástroje
4. Divadelní představení spojené s hudbou a zpěvem
5. Noty zapisujeme do notové…
6. Kolik strun mají smyčcové nástroje
7. Menší nástroj než kontrabas
8. Nejmenší smyčcový nástroj

Ukončení motivačního evidenčního systému - MESOH
Vážení občané,
od 1. 1. 2018 byl v  našem městě zaveden 

motivační a evidenční systém odpadového hos-
podářství, tzv. MESOH. 

Jedním z  hlavních cílů, kterého chtěli za-
stupitelé města Morkovice-Slížany zavedením 
MESOHu dosáhnout  a vlastně smyslem toho-
to systému  bylo efektivní třídění využitelných 
složek z komunálního odpadu (zejména papír, 
sklo, plast, železo, dřevo, bioodpad…)  tak, aby 
se snížilo množství zbytkového odpadu ulože-
ného do popelnic, který pak končí ve spalovně 
nebo na skládce.  Právě platby za uložení na 
skládku nebo odvoz na spalovnu tvoří největší 
fi nanční zátěž v nakládání s odpady. V nepo-
slední řadě musíme myslet i na to, jak co nej-
méně  zatěžovat  životní prostředí.  Právě výše 
popsaným tříděním toho lze dosáhnout.

Po 30 měsících užívání systému MESOH, 
který má také své roční náklady na provoz 
(okolo 70 tis.Kč), projednali zastupitelé měs-
ta potřebnost jeho dalšího zachování v našem 
městě. Vyhodnotili, jak se tento systém osvědčil 
a zda je potřeba ho dále využívat touto formou, 
kterou byl zaveden. 

Po vyhodnocení provozu a  zvážení kladů 
a  záporů se systémem, se po zralé úvaze Za-
stupitelstvo města Morkovice-Slížany rozhodlo 
systém MESOH k 30. 9. 2020 nevyužívat a dále 
pokračovat v nastaveném zaběhnutém systému 
třídění odpadů bez jeho evidence a nabízených 
slev domácnostem.

I přesto, že dojde ke zrušení systému ME-
SOH, je třeba si uvědomit, že přístup k likvida-
ci odpadů, který jsme se díky němu naučili, je 
nutné používat i nadále. Pytlování a svoz třídě-
ného odpadu od domů (plastů a papíru) bude 
zachován, pouze bez lepení štítků s  čárovými 
kódy. Sběrný dvůr bude pokračovat  tak jako 
doposud, kontejnery na bioodpad budou nadá-
le k dispozici na všech stávajících stanovištích a  
budou i rozšiřovány. Zůstanou zachovány i kon-
tejnery na sklo, papír, plast a budou rozšířeny 
o další tři stanoviště polopodzemních kontejne-
rů, a to u komunálu, u Agrodružstva a na točně 
ve Slížanech.  Do popelnic bude třeba neustále 
ukládat jen řádně vytříděný zbytkový odpad, 
protože čím méně takového odpadu vyprodu-
kujeme, tím méně zaplatíme za jeho likvidaci.

Návrhem pro rok 2021 bude zachování stá-

vajícího jednotného poplatku za odpad 550Kč na 
osobu. Zastupitelé města Morkovice-Slížany pova-
žují  za důležité a morální  tuto informaci o zrušení 
systému MESOH sdělit občanům dříve než v pro-
sinci 2020 s vydáním nové obecně závazné vyhlášky 
„o odpadech“.  Zvažuje se, zda by nebylo možné od-
měnit  10 nejlépe třídících domácností peněžním 
nebo věcným darem, aby byl zachován alespoň 
nějaký motivační systém, který se vyhodnocuje 
v rámci systému MESOH do 30. 9. 2020.

Díky vašemu zodpovědnému přístupu se nám 
jistě podaří eliminovat náklady na svoz a likvidaci 
odpadů v našem městě tak, abychom poplatek za 
komunální odpad nemuseli v  příštích letech ra-
pidně zvyšovat, jak nás mimo jiné stále upozorňu-
jí v médiích, abychom se připravili na zvyšující se 
cenu za skládkování (které by mělo být zakázané od 
roku 2030) a likvidaci ve spalovně.

Město Morkovice-Slížany děkuje všem obča-
nům města, kteří se do MESOHu zapojili a pomoh-
li tak nastartovat efektivní systém třídění odpadů. 
Věří také, že ve svém zodpovědném přístupu budou 
nadále pokračovat a stane se nedílnou součástí ži-
vota nás všech. 

Město Morkovice-Slížany 
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Environmentální výchova ve škole

Jak to bude se Sluníčkem?

Enviromentální výchova má na naší škole 
mnohaletou tradici. Cílem této výchovy je re-
agovat na současné problémy související s naší 
společností a přírodou. Témata k enviromen-
tální výchově jsou řazena do výuky průběžně 
a důraz je pak kladen především na význam-
né dny jako jsou například Den stromů, Den 
Země. Zapojujeme se již tradičně do meziná-
rodních projektů ,,Ukliďme svět, ukliďme Čes-
ko nebo ,,Den bez lavic”.

Jelikož škola disponuje přírodní školní 
zahradou, loukou a  venkovní učebnou, jsou 
učitelé nabádáni k tomu, aby svou výuku pří-
ležitostně přesouvali právě do těchto prostor 
(dle předmětu a  plánovaných metod a  forem 
výuky).

V  rámci volnočasové aktivity je na naší 
škole Ekotým, který v  tomto školním roce 
plánuje a  organizuje EVVO soutěže, poučení 
o recyklaci a na environmentálních tématech 
úzce spolupracuje s Žákovským parlamentem.

Škola spolupracuje s  environmentálním 
sdružením Tereza a  jako Ekoškola čerpáme 

z  nápadů a  inspirací, metodik v  této oblasti. 
Škola disponuje pomůckami přímo pro envi-
ronmentální výchovu. Tradičně zastřešujeme 
environmentální happening Ukliďme svět, 
ukliďme Česko pro město Morkovice a  jejich 
organizace, kluby, sdružení, kteří se do projek-
tu zapojují. Podíleli jsme se na tvorbě projektu 
Stromák (žáci navrhovali logo projektu, kon-
zultovali jsme webovou aplikaci, která projekt 
doprovází) a také jej aktivně realizujeme – vy-
sadili jsme v prostoru k tomu určenému měs-
tem školní alej. Každá třída má své stromečky, 
o  které se stará. V  minulém roce jsme nově 
zavedli ve 3. a  7. třídě lesnickou pedagogiku, 
kterou nám zajišťuje Ústav pro hospodářskou 
úpravu lesů. Zúčastnili jsme se soutěže s  les-
nickou tématikou Young People of European 
Forests YPEF – vybraní žáci se připravovali po 
vyučování.

Životní prostředí nám není lhostejné, pro-
to se již v prvních třídách učíme, jak správně 
třídit odpad a starat se o životní prostředí.

Mgr. Jana Teriaki

Co vlastně předcházelo MC Sluníčko? Úplně původně bylo v  ny-
nějším oddělení Berušek v MŠ Morkovice zavedeno Mateřské centrum 
DOMINO Zlín, kdy zde od 19. 9. 2006 začalo působit pod vedením 
Simony Dankové (do 03/2007), následně pod vedením Katky Polišen-
ské (do 06/2007), následovala vedoucí Andrea Marčíková (do 05/2008) 
a poté Marie Brablíková (do 06/2012). Tehdy MC Domino Zlín ukončilo 
pobočku v Morkovicích a od září 2012 se vedení města Morkovice-Slíža-
ny zasloužilo o obnovení mateřského centra již pod samotným názvem 
MC Sluníčko. Působiště našlo na bývalé radnici pod vedením paní Marie 
Brablíkové. Po rozhodnutí, že se stará radnice zbourá a postaví nová, se 
Sluníčko přestěhovalo do suterénu ZŠ a  od 18. 3. 2014 až dosud bylo 
v  tomto prostoru. Protože má ale škola s  tímto prostorem další plány, 
bylo třeba hledat pro Sluníčko náhradní prostor. Byl nalezen a přislíben 
v zadní části prostoru, kde bývala lékárna. Tyto prostory je však třeba 

trochu předělat a přizpůsobit využití dětem.
Jak to tedy bude dál? Koronavirus nás předčasně zastavil v obvyk-

lých hravých i  tvořivých činnostech v měsíci březnu, dubnu i květnu. 
Bez dětí i rodičů proběhlo balení a vystěhování Sluníčka z prostor sute-
rénu ZŠ, kde nám bylo dobře a za veškeré zázemí i podporu moc děkuje-
me ředitelství základní školy a představitelům města Morkovice-Slížany.

Naše budoucnost je v rukou zastupitelů a vedení města Morkovice-
-Slížany. Místo je tedy určené, jsou třeba stavební úpravy, ale zatím se 
nerozběhly. Nejsou peníze, a proto navrhujeme – pokud to bude nutné 
– uspořádat sbírku od místních organizací i fyzických osob.

Snad se najde dobrá vůle i potřebná fi nanční částka a Sluníčko opět 
otevře své dveře pro své příznivce. 

Za všechny děti, rodiče, příznivce Sluníčka
Marie Brablíková.
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Výběrové řízení na referenta stavebního úřadu
Město Morkovice - Slížany vyhlašuje výběrové řízení na pracovní místo referenta stavebního úřadu. Předpokládaný nástup je od 

1.10.2020. Přihlášky je nutné doručit nejpozději do 22.7.2020 do 17.00 h. Bližší informace naleznete na úřední desce webových stránkách 
Města Morkovice – Slížany
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FC Morkovice

Jaký signál vás varuje v případě nebezpečí

Dovolte mi vrátit se ještě před období pandemie a říci vám o tom, co 
se událo, než došlo k vládním opatřením a dalším událostem. FC začalo 
zimní, mimosezónní, část uspořádáním Mikulášské zábavy v sokolovně 
v Morkovicích. Akce se velice vydařila, přišel velmi slušný počet účast-
níků, kteří se bavili a byli spokojení, protože se v Morkovicích udělala 
po delší době mimovenkovní akce. Chceme všem účastníkům poděkovat 
a těšíme se na další společné akce, kterých chceme realizovat více, aby se 
lidé bavili. Poté byla zahájena zimní příprava našich mužstev, kde děti 
trénovali ve sportovní hale a muži s dorosty zahájili přípravu na umělé 
trávě. Bylo sehráno několik přátelských utkání: muži A sehráli tato utká-
ní: Morkovice A x Sigma Lutín 4:1, Morkovice A x Rousínov 4:4, Mor-
kovice A x Želátovice 3:1, Morkovice A x Kozlovice 4:8. Muži B odehráli 
tato utkání: Morkovice B x Příluky 5:4, Morkovice B x Zborovice 2:4, 
Morkovice B x Žlutava 3:2, Morkovice B x Drnovice 2:3, Morkovice B 
x Koválovice u Kojetína 7:5. Dorosti hráli s Koryčany a prohráli 1:5, st. 
žáci hráli s Holešovem a prohráli 3:4 a ještě nastoupili proti Čechovicím, 
které porazili 2:1. Mladší děti hrály svá utkání formou turnajů v hale, kde 
se velmi slušně umisťovali na předních příčkách. Chceme poděkovat za 
možnost pořádání těchto turnajů v morkovské sportovní hale, kde jsou 
námi pořádané turnaje velmi oblíbené a mužstva k nám jezdí moc rády. 
Velký dík patří organizátorům těchto turnajů. Bylo domluveno více zá-
pasů a turnajů, ale vše muselo být z důvodu nařízení vlády zrušeno. Další 
akcí, kterou jsme uspořádali 29. 2. 2020, byl  1. sportovní ples, kterého 
se zúčastnilo 160 platících hostů, kterým chceme poděkovat a budeme 
se také těšit na další podobné akce. Také chceme poděkovat všem spon-
zorům za dary do tomboly, která byla opravdu bohatá. Jarní část fotba-

lové sezóny 2019/2020 byla bohužel z důvodu nákazy Covid 19 zrušena 
a bude snad zahájena až další nová sezóna 2020/2021. Již jsou domluveny 
přípravné zápasy na tuto sezónu. Veškeré aktuální dění kolem FC Morko-
vice je možné sledovat na našich webových stránkách www.fcmorkovice.
cz a nebo na facebooku, případně budou akce hlášeny rozhlasem. Kvůli 
nákaze byly zrušeny veškeré již domluvené akce, ať už brigády nebo zába-
vy pro lidi. I tak se nám po mírném uvolnění vládních opatření podařilo 
udělat několik brigád, kterých se zúčastnil opravdu velmi slušný počet 
pomocníků, za což jim patří velký dík. Pracovalo se na úklidu kolem hři-
ště a  také na přípravě prostor pro vybudování nového dětského hřiště 
ve fotbalovém areálu, tak aby se zde děti mohli zabavit a pohrát si a tím 
i získat bližší vztah k fotbalu a sportu všeobecně. V co nejbližším termí-
nu se budeme snažit hřiště dokončit a také pokračovat v úklidu areálu, 
neboť práce je zde stále dost. Věřím, že se dalších podobných akcí bude 
účastnit stále takový počet dobrovolníků jako doposud, za což všem díky. 
Dále chci poděkovat panu Ludvíku Mazurovi, Davidu Frkalovi a Jarko-
vi Landorovi za vybudování nového zábradlí v okolí bufetu, které zvýší 
bezpečnost v areálu hřiště. Děti i muži začali konečně trénovat a všichni 
se na to moc těšili, proto doufáme, že se na hřišti uvidíme častěji. Také 
věříme, že již bude možné uspořádat akci pro veřejnost – zábavu nebo 
nějakou jinou akci, na které se lidé pobaví a život se vrátí k normálnímu 
fungování. Těšíme se na setkání ať již na hřišti, či areálu hřiště nebo na 
jiných společných akcích. Všem přejeme hlavně zdraví a věříme, že vše už 
bude zase v běžném režimu. 

Za FC Morkovice, z. s. 
Ing. David Vlček, DiS., prezident FC 

Sirény jsou zařízení, jejichž úkolem je co nejrychleji varovat oby-
vatelstvo před hrozícím nebo již nastalým nebezpečím. Ale znamená 
každý signál, který slyšíte, potenciální nebezpečí? A u kterého signá-
lu byste se měli mít na pozoru?

Slyšíte-li houkat siré-
nu, jedná se buď o zkouš-
ku sirén, kterou hasiči 
ověřují funkčnost systému 
- zpravidla každou první 
středu v měsíci v poledne 
(nepřerušovaný tón siré-
ny po dobu 140 s), nebo 
o požární poplach, který slouží ke svolání jednotek požární ochrany (1x 
přerušený tón sirény po dobu 60 s). Uslyšíte-li zaznít ze sirén tyto signá-
ly, v podstatě to pro Vás nic neznamená. 

Je třeba ale zbystřit, houká-li siréna jinak. Který signál Vás tedy upo-
zorní, že „se něco děje“ a že je třeba rychle se dostat na bezpečné místo? 

Takový signál se jmenuje „Všeobecná výstraha“ a jedná se o jedi-
ný varovný signál v ČR. Signál může zaznít kdykoli, v kteroukoli den-
ní i noční dobu. Signál „Všeobecná výstraha“ je kolísavý tón po dobu 
140 sekund („vlnovka“) a může zaznít 3x po sobě. U „mluvících“ sirén 
následuje informace o charakteru ohrožení, např. „Nebezpečí zátopové 
vlny“, v  každém případě příslušná tísňová informace zazní v  nejbližší 
možné době po odeznění signálu zpravidla v obecním rozhlase, vysílají 
ji radiovozy policie nebo hasičů nebo také může zaznít v televizi a rádiu. 

Co je potřeba dělat po zaznění varovného signálu? Zapamatujte si 
tři základní kroky:

1. Vyhledat úkryt
Především se okamžitě snažte najít úkryt v  jakékoli blízké zděné 

budově. Budova, do které se ukryjete, musí mít uzavíratelné prostory. 
Dejte přednost místnostem ve středu budovy bez oken. V případě úniku 

chemické látky je lepší schovat se do vyšších podlaží, protože většina 
těchto látek je těžší než vzduch a místo pod úrovní terénu by bylo živo-
tu nebezpečné. Naopak v případě úniku radioaktivní látky je ale lepší 
ukrýt se do sklepa či suterénu. Pozor - v případě povodní se do budov 
neukrývejte! V tomto případě je vhodné vyvýšené místo (kopec, úbočí 
kopce). 

2. Zodolnit místo ukrytí
Místnost, ve které se ukryjete, je třeba co nejlépe izolovat od okol-

ního prostředí. To je důležité zvláště při úniku nebezpečných látek. Pře-
devším zavřete dveře a okna. Vypněte větrání a ucpěte ventilační otvory 
a okenní rámy. Nezapomeňte utěsnit i otvor pod dveřmi do místnosti.

3. Zjistit informace
Co nejdříve se snažte zjistit, jaký druh nebezpečí hrozí. V žádném 

případě zbytečně netelefonujte, především ne na tísňové linky! V pří-
padě rozsáhlé mimořádné události se vše důležité dozvíte z televize a rá-
dia – především z České televize a ČRo 1 - Radiožurnálu, popř. z obec-
ního rozhlasu nebo od zasahujících záchranářů. Vždy se řiďte pokyny 
zasahujících záchranářů nebo pokyny, které jsou Vám sdělovány z tele-
vize nebo z rádia.

 
CHCETE VĚDĚT VÍC?

www.krizport.cz  www.chytre-blondynky.cz

zdroj: http://krizport.fi rebrno.cz/navody/propagacni-materialy

Kristina Krejčí, 
starostka SDH Morkovice
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Morkovští Sokolové po půlroce v novém

Jelikož sokolská tradice vede své členy 
mimo jiné také k aktivitě a samostatnosti, ne-
můžou se naše srdce spokojit s pouhým využí-
váním budovy, která byla v letech 2018 a 2019 
z  velké části opravena za přispění Minister-
stva školství, mládeže a  tělovýchovy a  Města 
Morkovice-Slížany, ale také samotní členové  
s  obrovským elánem přiložili ruku k  dílu na 
dalším zvelebení sokolovny, jako společenské-
ho a kulturního centra v našem regionu. 

Další práce a  dovybavení probíhaly 
z  vlastních prostředků jednoty, za přispění 
sponzorských darů, výdělků z  podpory ob-
čanů a práce ve volném čase všech šikovných 
členů, kteří toto prováděli bez nároku na od-
měnu. Za to, co se podařilo v  tomto období, 
patří všem pomáhajícím obrovský respekt 
a dík a  já jsem hrdý na to, že můžu být sou-
částí spolku, který bude v Morkovicích v roce 
2021 slavit 150 let od svého založení a  jehož 
členům stále nejsou cizí postoje sokolství jako 
aktivní síly v  našem městě na poli sportov-
ních, společenských a kulturních aktivit. Jsme 
hrdi na svou vlastní tradici, kterou držíme 
v úctě, jakož i všechny, kdo se zasloužili o sa-
motnou stavbu z roku 1922. 

Milý čtenáři, pojď se s námi seznámit s čin-
ností naší jednoty na zvelebení prostředí, které 
je také hojně využíváno občany našeho města. 

Konec roku 2019 se nesl ve znamení pra-
cí na společenském sokolském klubu, který 
nebyl opravou sokolovny nikterak dotčen 
a jeho stav neodpovídal ostatním opraveným 
interiérům ani naší představě. Tento prostor 
slouží zejména k setkávání členů jednoty a je 
také využíván pro zasedání ostatních spolků 
v  Morkovicích, setkávání občanů a  k  vlastní 
prezentaci jednoty. Kompletně byla vyměně-
na dlažba na podlaze, dřevěné zástěny dostaly 
nový nátěr a celý klub se zahalil do bílé barvy, 
která opticky zvětšuje a  rozjasňuje prostor. 
Dle některých prastarých symbolik také na-
pomáhá k  přemýšlení. Dále bylo doplněno 
vybavení baru a  instalována audiovizuální 
technika pro provádění prezentací, předná-
šek a  schůzí. Svoji domovskou scénu mají 
u  nás také morkovští ochotníci, pro které se 
upravila kulisárna. Zde došlo k  vybetonová-
ní podlahy s pokládkou linolea a vymalování 

stěn. Zázemí služeb pro občany tvoří kuchyň-
ka, kterou jsme vybavili kuchyňskou linkou 
a  základním nádobím, dřezy a  spotřebiči. 
Posilovna byla vybavena novým zátěžovým 
kobercem, vstupní mříží a poličkami pro od-
ložení osobních věcí cvičenců.

Krátký vánoční odpočinek se nesl ve zna-
mení plánování dalších investic do „sídla vy-
stavěného péčí, láskou a obětavostí bratrstva 
sokolského a dobrých občanů z místa i okolí 
ku prospěchu obce i  vlasti“ jak bylo psáno 
v  listině uložené v základním kameni. Za fi -
nanční zabezpečení jarních prací vděčíme ze-
jména samotným občanům, kteří naše snaže-
ní podpořili na tradičním karnevalu a sokol-
ských šibřinkách, či zakoupením drobného 
občerstvení při jiných aktivitách.

Vzhledem k jarní hysterii kolem viru za-
čaly práce v  exteriérech probíhat až v květ-

nu. Nosnou akcí 
jara se stala oprava 
chátrajícího balko-
nu, který je dnes už 
ze spodní části nově 
omítnut včetně instalace okapu, probíhá 
montáž zábradlí a bude následovat oplecho-
vání a  oprava pochozí plochy. Po dokonče-
ní zveme všechny občany, aby naše snažení 
zhodnotili, ať již třeba pouze při procházce 
kolem, nebo při vlastní návštěvě, na kterou 
se budeme těšit.

Přístup na zahradu bude automatizován 
novou kovovou bránou, která je již před do-
končením ve výrobě a  čeká na povrchovou 
úpravu zinkováním, včetně branky pro pěší 
pro snadnější obslužnost. Tento prvek zcela 
jistě napomůže také ke zlepšení celkové vizu-
alizace objektu.

Pro zachování pořádku na zahradě 
a ochraně majetku před povětrnostními vlivy, 
jsme vlastními silami vybudovali přístřešek 
pro uskladnění lavic, stolů, zahradního ná-
řadí a dojde také na opravu rozpadajícího se 
komína. 

Ještě jednou chci poděkovat všem, kdo 
nelitovali vlastního času a prostředků k dosa-
žení těchto cílů. Snad nám situace dovolí se-
tkávat se ve větší míře na akcích pořádaných 
Tělovýchovnou jednotou Sokol Morkovice co 
nejdříve, abychom mohli provádět další rea-
lizace na zkvalitňování prostředí, které bude 
další dlouhá léta sloužit svému účelu, bude 
také ozdobou našeho města a  hrdým sídlem 
spolku se stopadesátiletou tradicí.

V současné době má  TJ Sokol Morkovice 
114 členů působících v devíti oddílech.

Nazdar!!!
Viktor Bleša – 

starosta TJ Sokol Morkovice
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Stav obyvatel Morkovice-Slížany, 
část  M o r k o v i c e

Stav obyvatel Morkovice-Slížany, 
část  S l í ž a n 

M o r k o v i c e  -  S l í ž a n y

Přírůstek
- narozen / M-11, Ž-14  / 25 osob
-  přihlášen / M-36, Ž-45 / 81 
- přehlášen ze Slížan / M-4, Ž-1 /  5

celkem přírůstek 111  osob

Úbytek        
-  úmrtí / M-14, Ž-7 / 21 osob
-  odhlášen  / M-35, Ž-45 /  80
-  přehlášen do Slížan  / M-2, Ž-0 /  2

celkem úbytek  103 osob

Stav obyvatel v Morkovicích k 01. 01. 19 2484 osob
- přírůstek 111
- úbytek  103

Stav k 31. 12. 2019 2492 osob  

Přírůstek
- narozen / M-2,  Ž-1 / 3 osob
- přihlášen / M-5,  Ž-3 / 8     
- přehlášen  z Morkovic / M-2, Ž-0/  2 

celkem přírůstek 13 osob

Úbytek        
-  úmrtí / M-6, Ž-3 / 9 osob
- odhlášen / M-1, Ž-3/ 4 
-  přehlášen do Morkovic  / M-4, Ž-1 /   5  

celkem úbytek  18 osob

Stav obyvatel ve Slížanech k 01.01.2019 377 osob
- přírůstek  13
- úbytek 18

Stav k 31. 12. 2019 372 osob  

Stav obyvatel ve Slížanech k 01.01.2019 2861 osob
- přírůstek  124 
- úbytek 121

Stav k 31. 12. 2019 2864 osob  

Zpracovala dne 18.02.2020 , Jana Holečková, DiS.
Městský úřad Morkovice-Slížany, evidence obyvatel, matrika

Městská knihovna v Morkovicích oznamuje změnu  
půjčovní doby v období letních prázdnin  

1. 7. 2020 – 31. 8. 2020               
Pondělí 8.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Úterý zavřeno  zavřeno
Středa zavřeno  13.00 – 17.00
Čtvrtek 8.00 – 12.00 zavřeno !
Pátek 8.00 – 12.00 zavřeno !



Morkovice Slížany10



Morkovice Slížany 11

ODVOZ A EKOLOGICKÁ LIKVIDACE AUTOVRAKŮ

Včetně vystavení dokladu o ekologické likvidaci Vašeho autovraku

NA MÍSTĚ

Tel: 777 550 621

Autovrakoviště Třebětice

Za kompletní nebo téměř kompletní autovrak vyplatíme

500 - 1500,- Kč

VÍKENDOVÉ TAXI 

ZDEŇA

734 639 610

MOŽNOSTI ROZVOZU:        

FIREMNÍCH VEČÍRKŮ, 

SVATEB, OSLAV

A PODOBNÝCH AKCÍ 



Zpravodaj Morkovice-Slížany. Vydává Město Morkovice-Slížany, Náměstí 29, 768 33 Morkovice, IČO: 00287504. 
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Periodický tisk územního samosprávného celku.


